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(SUB)OPTIMAAL 
 
 
Algemeen 
De transities in de zorg houden de gemoederen in Nederland aardig bezig, en terecht. Het is een 
verschuiving van taken die zijn weerga niet kent. Zou het alleen een overheveling van taken zijn 
geweest, dan was het al een gigantische operatie, maar nu gebeurt dat ook nog eens met een forse 
financiële taakstelling. Dat maakt het er niet eenvoudiger op.   
In Ridderkerk is de afgelopen maanden hard gewerkt om deze transities op een zo goed mogelijke 
manier vorm te geven, en nog steeds zijn we daar volop mee bezig.  Er dient terdege rekening gehouden 
te worden met de belangen van alle betrokkenen en met elkaar proberen we binnen de aanwezige 
mogelijkheden een optimale situatie te creëren. Tegelijkertijd moeten we reëel zijn. In een optimale 
situatie zou dit alles niet nodig zijn. Het feit alleen al dat er een grote groep mensen is, die afhankelijk is 
van geboden zorg, maakt duidelijk dat we leven in een gebroken wereld, met naast ook mooie 
momenten veel moeite en zorgen. En dat zal, hoe goed we ons best ook doen niet anders worden. Toen 
in 1989 het IJzeren gordijn viel dachten veel mensen ook dat wereldvrede nu voor het oprapen lag. En 
toen de Arabische lente uitbrak heerste in eerste instantie ook een euforische stemming. Inmiddels 
weten we beter en lijken er meer conflicten dan ooit. Gelukkig is er ook uitzicht op iets beters. Wanneer  
de apostel Johannes op het eiland Padmos verblijft krijgt hij van de HEERE een blik in de toekomst. Hij 
krijgt dan zicht op een nieuwe wereld die de HEERE heeft beloofd. In Openbaring 21 wordt daar een 
beeld van geschetst. De apostel beschrijft wat hij ziet, een nieuwe aarde waarop geen dood meer is, 
geen verdriet, geen moeite en geen zorgen en waarop gerechtigheid heerst. Een machtig vooruitzicht, 
ook - of misschien wel vooral - als moeite en zorgen de overhand lijken te krijgen. 
Dit alles ontslaat ons niet van de dure plicht om hier en nu om te zien naar elkaar. De Bijbel leert ons (als 
samenvatting van Gods geboden) God lief te hebben boven alles en de naaste als ons zelf. Dan kunnen 
we niet stil blijven zitten als we zien dat onze naast hulp nodig heeft. Dat is in eerste plaats een opdracht 
aan een ieder van ons. Uiteraard moet de overheid als schild voor de kwetsbare in de samenleving haar 
verantwoordelijkheid nemen in de haar opgelegde taak, maar dat is niet iets waar wij ons achter kunnen 
verschuilen als we zien dat iemand onze hulp nodig heeft.  
Tegelijkertijd is deze samenvatting ook richtinggevend voor ons politiek en bestuurlijk handelen. Omdat 
wij  er stellig van overtuigd zijn dat het houden van Gods geboden goed is voor iedereen. 
 
 
(Kern) taken, en intergemeentelijke samenwerking 
Naast de kerntaken die de overheid al heeft komt daar - zoals reeds opgemerkt - per 1 januari 2015 nog 
een aanzienlijk pakket bij op het gebied van de zorg. Dit betekent een forse uitbreiding van de 
gemeentelijke taken. Wat de SGP betreft behoort dit nieuwe pakket tot de kerntaken van de 
gemeentelijke overheid. De overheid dient een vangnet te zijn voor kwetsbaren in de samenleving die 
niet in hun eigen onderhoud en zorg kunnen voorzien. Echter alleen in die gevallen waarin men dat niet 
zelf kan. In achterliggende decennia is teveel een situatie ontstaan waarin de overheid voor iedereen die 
hulp nodig had in het nodige voorzag of men dat nu zelf ook gekund zou hebben of niet. Dat deze 
praktijk  financiële consequenties had, moge duidelijk zijn. In dit opzicht was een herbezinning meer dan 
nodig. Tegelijkertijd moeten we constateren dat dit voor veel inwoners van Ridderkerk een (soms grote) 
verandering betekent die (begrijpelijkerwijs) niet altijd als positief wordt ervaren. De veranderingen 
vergen een grote mate van zorgvuldigheid zowel in de voorbereiding als in de uitvoering. Maar ook van 
zorginstellingen en burgers wordt iets gevraagd om de zorg in Nederland toegankelijk te houden voor 
hen die deze echt nodig hebben. Aan instellingen die zich richten op het verlenen van zorg wordt 
gevraagd hun bedrijfsvoering zo efficiënt mogelijk in te richten zodat de beschikbare middelen optimaal 
benut kunnen worden voor het doel waarvoor ze beschikbaar worden gesteld. Veel organisaties hebben 
hierin al duidelijk stappen gezet, maar wellicht dat er nog verdergaande mogelijkheden zijn. Dit mag er 
echter niet toe leiden dat de arbeidsvoorwaarden van de medewerkers tot een minimum worden beperkt. 
De zorgverleners doen goed en vaak zowel fysiek als mentaal zwaar werk en dat moet correct worden 
beloond. Naast instellingen in de zorg wordt ook van burgers wat verwacht. Allereerst van hen die zorg 
nodig hebben. De gemeente is niet langer als vanzelf sprekend het eerste aanspreekpunt voor zorg. Wat 
kan men zelf en wat kan men van de directe omgeving verwachten? Pas als het antwoord op die vragen 
niet leidt tot de gewenste zorgverlening, kan men zich wenden tot de gemeente. Maar ook van hen die 
geen zorg nodig hebben wordt een verandering verwacht. Het omzien naar elkaar is iets wat weer een 
prominente plek in het maatschappelijke leven van elke dag zal moeten krijgen. Een werkelijke terugkeer 
tot de Bijbelse opdracht: de naast lief te hebben als ons zelf, zou hier een enorme stap voorwaarts 
betekenen. 
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De gemeente dient de zorgtaken die worden overgedragen - binnen gegeven kaders waarvan de 
keuzevrijheid voor identiteitsgebonden zorg een belangrijke is - op een zo goede en efficiënt mogelijke 
manier te regelen. Dit brengt met zich mee dat voor complexe soorten van zorg een boven gemeentelijke 
samenwerking noodzakelijk is. Voor heel specialistische zorg - bijvoorbeeld in de jeugdzorg - is 
Ridderkerk simpelweg te klein om zelfstandig te opereren. Deze situatie past uitstekend in het 
uitgangspunt van de SGP: "lokaal wat kan, regionaal wat moet". In dit geval een "moeten" omdat we het 
zelfstandig niet binnen acceptabele condities kunnen organiseren.  
Bij de samenwerking in de Metropoolregio Rotterdam Den Haag (MRDH) is er weer sprake van een 
ander "moeten". Nu het er op lijkt dat de Brede Doel Uitkering (BDU) voor verkeer en vervoer wordt 
toegewezen aan de vervoersautoriteit die wordt ondergebracht in de MRDH is het voor Ridderkerk geen 
optie hieraan niet deel te nemen. Wel blijven wij kritisch ten aanzien van de reikwijdte van de MRDH. 
Deze moet wat ons betreft  beperkt blijven tot "Verkeer en Vervoer" en "Economisch vestigingsklimaat", 
waarbij het nadrukkelijk niet de bedoeling is dat aan de pijler Economisch vestigingsklimaat van alles en 
nog wat wordt gekoppeld, onder het mom van economische relevantie. Eventuele andere 
samenwerkingsverbanden (binnen de MRDH en daarbuiten) moeten aantoonbare voordelen hebben 
voor de gemeente Ridderkerk en haar inwoners en mogen in beginsel niet ten koste gaan van de 
Ridderkerkse autonomie en al helemaal niet van onze eigenheid. Daar waar het over intergemeentelijke 
samenwerking gaat, dient Ridderkerk ook nadrukkelijk oog te hebben voor haar "zuiderburen” en voor 
meer samenwerking op het eiland IJsselmonde. Door haar ligging is het voor Ridderkerk niet gezegd dat 
de optimale samenwerking altijd richting Rotterdam gezocht moet worden. 
 
De waarde van goed functionerende Burgerparticipatie is moeilijk te overschatten. Dit kan alleen worden 
bereikt als goed wordt gecommuniceerd en verwachtingen en rollen over en weer helder zijn. Een goede 
communicatie is van belang aan de voorkant van het proces, maar zeker in de terugkoppeling van het 
gevolgde participatieproces. Wat is met de "opbrengst" van de participatie gedaan en waarom. Het 
waarom zal in een aantal gevallen ook gebaseerd zijn op de eigen politieke overtuiging of het algemene 
belang, hetgeen niet altijd samen zal vallen met de overtuigingen of de belangen van participanten. Ook 
hierover dient duidelijkheid te zijn, aan de voorkant van het proces. Daarnaast is participatie geen doel 
op zich. Als burgers afzien van participatie is dat niet per definitie wegens ontevredenheid of 
desinteresse. Het kan ook eenvoudigweg zo zijn dat met tevreden is over de gang van zaken. 
 
Communicatie 
In het collegeprogramma wordt fors ingezet op communicatie. Met het college onderschrijven wij de 
noodzaak tot verbetering hiervan. Alleen al te telefonische bereikbaarheid blijft een punt van zorg zelfs 
nu nog, bijna een jaar na het invoeren van de BAR-organisaties. Zeker als wordt onderkend dat  niet 
iedere inwoner gebruik kan of wil maken van de digitale mogelijkheden, dient de telefonische 
bereikbaarheid in orde te zijn. De ervaring leert wel dat als je eenmaal een ambtenaar aan de lijn krijgt, 
termen als "behulpzaamheid" en "meedenken" duidelijk worden ervaren in de contacten.  
Wat de SGP fractie betreft zou een gedegen communicatieplan moeten worden opgesteld. Dat plan kan 
dan tevens de basis vormen voor het toekennen van de noodzakelijke middelen. Wij verzoeken het 
college dan ook de kosten die in het huidige collegeprogramma zijn opgenomen voor communicatie niet 
te maken voordat een gedegen communicatieplan is opgesteld, en de noodzakelijke kosten aan dat plan 
zijn getoetst. 
 
Zorg en welzijn 
Eén van de kerntaken van de overheid is te zorgen voor de kwetsbaren in de samenleving. Onderdeel 
van die kerntaak is tevens om er voor te zorgen dat deze zorg, voor hen die die echt nodig hebben, ook 
in de toekomst kan worden verleend. Gelet op de ontwikkeling van de zorgkosten de afgelopen jaren en 
de verwachte ontwikkeling bij ongewijzigd beleid de komende jaren is het derhalve noodzakelijk het 
huidige stelsel te herzien. Dat de rol van de overheid hierdoor verandert is onontkoombaar en wat de 
SGP betreft is dat een ontwikkeling die al langer wenselijk was. De eigen verantwoordelijkheid en 
mogelijkheden van burgers moeten meer en eerder worden aangesproken, niet alleen op het terrein van 
de zorg. De overheid moet problemen of vermeende problemen van burgers niet overnemen, maar 
burgers zoveel als mogelijk in staat stellen deze zelf aan te pakken en op te lossen. Daarbij is het 
benutten van sociale netwerken een van de mogelijkheden. Dat levert niet alleen financieel, maar ook 
maatschappelijk en sociaal winst op. Daar waar echter de eigen kracht en het sociale netwerk tekort 
schieten dient de overheid een vangnet te zijn en te blijven. Dat blijft een fundamentele overheidstaak. 
Daar waar de overheid nodig is, houdt zij rekening met de levensovertuiging van al haar inwoners. Het 
zorgaanbod dat de gemeente hiervoor beschikbaar stelt, is daarvoor voldoende divers. Bij de keuze van 
zorgaanbieders (ook in bovengemeentelijk verband) wordt hier nadrukkelijk op gelet. 
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Een ander aspect dat nadrukkelijk aandacht vraagt is de inzet op preventie, niet in de laatste plaats in de 
jeugdzorg. Als het enigszins mogelijk is moet worden getracht de dure repressieve trajecten te 
voorkomen, zoals bijvoorbeeld in de verslavingszorg. De eerstverantwoordelijken zijn en blijven de 
ouders en een stabiele gezinssituatie heeft beslist een preventieve werking, maar kan zeker niet ieder 
probleem voorkomen. En daar waar ouders niet of niet meer in staat zijn hun zorg en opvoedkundige 
taken te vervullen is snel en adequaat ingrijpen noodzakelijk, niet in de laatste plaats in het belang van 
de jeugdigen. 
 
Een andere groep die nadrukkelijk niet uit het oog mag worden verloren is de toenemende groep 
ouderen in Ridderkerk. Allereerst is "ouderen" daarbij een relatief begrip. Er is een toenemende groep 
burgers die niet meer actief deelneemt in het arbeidsproces, maar wel anderszins heel actief is in de 
samenleving. Soms alleen binnen het eigen sociale netwerk, maar vaak ook als vrijwilliger voor diverse 
organisaties die zich inzetten voor anderen. Deze groep verdient nadrukkelijk onze waardering en de 
inzet van het college om deze groep te steunen en te faciliteren onderschrijven wij van harte. 
Daarnaast is er echter ook een groep ouderen die voor een menswaardig en zinvol bestaan voor een 
grote mate is aangewezen op hulp van anderen. De gemeente Ridderkerk mag zich gelukkig prijzen met 
een aantal verpleeg- en verzorgingstehuizen in de gemeente zoals De Riederborgh, Salem, De 
Reyerheem en 't Ronde Sant, waar bijzonder goed werk wordt geleverd, door professionals maar ook 
door een grote groep vrijwilligers die van onschatbare waarde zijn voor de Ridderkerkse samenleving. 
 
Landelijk neemt de armoede toe en het aantal burgers dat een beroep doet op schuldhulpverlening 
neemt landelijk overeenkomstig toe. In Ridderkerk lijkt zich een opvallend afwijkende trend af te tekenen. 
De SGP fractie hecht er aan dat in dit kader een beleid wordt gevoerd dat primair op preventie is gericht 
terwijl daarnaast - voor de situaties waarin het voor preventieve maatregelen te laat is - maatregelen 
worden getroffen die tot beëindiging van die (vaak uitzichtloze) schuldensituatie leiden. Armoede en 
schulden zullen immers nogal eens tot sociale uitsluiting en isolement leiden, hetgeen bij kinderen van 
ouders met schulden dubbel hard aankomt.  
De SGP fractie is van mening dat burgers van Ridderkerk die hun financiële verplichtingen niet meer 
kunnen nakomen en daarmee in een uitzichtloze schuldensituatie komen, recht hebben om op 
respectvolle en kwalitatief goede wijze geholpen te worden. Wij volgen deze ontwikkeling nauwgezet en 
zien uit naar de beleidsnotitie die wij nog dit jaar verwachten. Wij zetten in op een beleid waarin de eigen 
verantwoordelijkheid van de burger een belangrijke rol speelt maar dat in gevallen waarin de "eigen 
kracht"  van de burger tekort schiet, in adequate hulp wordt voorzien. 
 
Veiligheid 
Een veilige leefomgeving is een van de basisbehoeften van onze burgers en het zorgen daarvoor is een 
kerntaak van de overheid. Die veilige leefomgeving staat de laatste tijd wel onder druk. Is het niet 
vanwege de daadwerkelijke aantasting daarvan, dan wel vanwege de vrees dat dit elk moment kan 
gebeuren. Niet voor niets spreken we vaak over een veiligheidsgevoel. Op wereldschaal lijkt het eerder 
de vraag wanneer, dan of IS-sympathisanten en Ebola, Nederland en Ridderkerk bereiken. Ook andere 
conflicten in de wereld gaan niet zomaar aan ons voorbij. Alleen al de ramp - of kunnen we beter 
spreken over de moord op grote schaal? - met MH17 is hiervan een schokkend voorbeeld. Maar ook in 
Nederland worden we nog steeds regelmatig opgeschrikt door liquidaties en andere vormen van 
criminaliteit. 
Het werken aan een veilige leefomgeving kan echter niet alleen op gemeente, politie, brandweer en 
andere hulpdiensten worden afgewenteld. Ook de burger zelf heeft hierin een belangrijke rol, met name 
in de eigen leefomgeving. Om die bewustwording te stimuleren en burgers beter te informeren, zouden 
wat de SGP betreft de politie-roadshows zoals eerder gehouden, met een zekere regelmaat terug mogen 
komen. Ook continue aandacht voor het politiekeurmerk Veilig Wonen kan daarbij een wezenlijke rol 
vervullen. Aan de vergroting van het veiligheidsgevoel zal een betere zichtbaarheid van de politie en 
BOA’s op straat zeker bijdragen.  
Grote waardering hebben wij voor politie- en brandweervrijwilligers en de buurtpreventieteams. Welke 
initiatieven worden door het college ontplooid om meer vrijwilligers te werven?  
De SGP vraagt nadrukkelijk aandacht voor de bestrijding van overmatig alcohol gebruik en van 
drugsgebruik, met name in en rond horecagelegenheden. Drank en drugs blijven een oorzaak van veel 
leed en overlast en moeten zoveel als mogelijk bestreden worden.  
Nu de donkere maanden weer hun intrede hebben gedaan, neemt het risico op overvallen ook weer toe. 
Zijn er nog aanvullende maatregelen getroffen om de golf van overvallen die ons in voorgaande jaren 
troffen, te voorkomen? We nemen aan dat de inmiddels aangeschafte mobiele camera ruimhartig zal 
worden ingezet als de situatie hierom vraagt. 
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Met de komst van een ambulance-opstelpost bij het Maasstadziekenhuis zijn de aanrijtijden van de 
ambulances in Ridderkerk aanzienlijk verbeterd. De normtijden worden echter nog steeds niet gehaald, 
iets waar wij ons niet bij neer kunnen leggen. In overleg met de veiligheidsregio moet er naar gekeken 
worden of verdergaande verbeteringen mogelijk zijn. 
De veiligheid op de vaarwegen blijft een punt van aandacht. Recent heeft weer een aanvaring plaatst 
gevonden. Deze keer weliswaar aan de overzijde van de rivier, maar dat is niet iets om blij om te zijn en 
toont eens temeer aan hoe gevaarlijk de situatie op dit rivierenknooppunt is. We vragen het college hier 
bij Rijkswaterstaat blijvend aandacht voor te vragen. 
Paardenuitwerpselen op voet- en fietspaden zijn een bron van ergernis bij velen. Volgens APV artikel 
2:58 zijn ook bezitters van paarden verplicht te voorkomen dat de uitwerpselen van hun paarden op 
straat komen en daar ook achter blijven. Wil het college via voorlichting aan maneges en andere 
paardenhouders erop wijzen dat de uitwerpselen moeten worden opgeruimd? 
 
Ook een schone en hele buitenruimte draagt bij aan de veiligheidsbeleving van burgers. Tijdens de 
ideeëndag zijn diverse signalen afgegeven dat de kwaliteit van de openbare ruimte in diverse wijken als 
zeer matig wordt ervaren. Is het college voornemens maatregelen te treffen die met betrekking tot de 
buitenruimte een verbetering te weeg brengen? Welke mogelijkheden ziet het college in deze voor een 
leer/werkbedrijf om tot een substantiële verbetering van deze kwaliteitsbeleving te komen?  
 
(Openbaar) vervoer 
Ridderkerk ligt bij een knooppunt van snelwegen, maar heeft maar een beperkt aantal toegangswegen. 
Hierdoor rijdt het verkeer (te) geconcentreerd over de lokale hoofdwegen door Ridderkerk, en hebben we 
bij drukte op de snelwegen ook nog te maken met sluipverkeer dat door de gemeente rijdt. De SGP 
vraagt aandacht voor het oplossen van lokale overlast en waar mogelijk een verdere verhoging van de 
verkeersveiligheid, voor met name de kwetsbare verkeersdeelnemers zoals fietsers en voetgangers.  
De SGP hecht aan het zo mogelijk sneller uitvoeren van het verkeerscirculatieplan Centrum. 
 
Terugdringen van het autoverkeer mag in de communicatie van de gemeente nadrukkelijk aandacht 
krijgen, waarbij fiets- en voetgangersverkeer wordt gepromoot. Niet alleen is fietsen en wandelen 
gezond, maar het draagt ook nog bij aan verbetering van de locale luchtkwaliteit. 
 
Ridderkerk heeft een fijnmazig net van buslijnen dat wij in stand willen houden en verder willen 
optimaliseren. Tegelijkertijd realiseren wij ons dat ook deze budgetten onder druk staan en dat er op 
boven gemeentelijk niveau keuzes moeten worden gemaakt. De SGP heeft er alle vertrouwen in dat in 
deze overleggen de belangen van Ridderkerk optimaal worden behartigd. Wel vragen wij blijvende 
aandacht voor de aansluiting van het busnetwerk op andere vormen van openbaarvervoer in de ons 
omringende gemeenten. Ondanks dat er soms sprake lijkt van een verschraling, blijft het oordeel van de 
burger over het openbaar vervoer nagenoeg constant op een ruime 7 (ruim voldoende). Het realiseren 
van de lokale lijn 601 met als eindpunt Barendrecht is een welkome aanvulling. Hoe wordt het gebruik 
van deze lijn gemonitoord en op welke momenten wordt de raad daarover geïnformeerd?  Eind 2016 
wordt vastgesteld of lijn 601 per maart 2017 volledig kan worden geïntegreerd in het reguliere openbaar 
vervoer. Is dat niet wat laat. Welke mogelijkheden heeft het college nog als de MRDH (er voor het gemak 
maar even van uitgaande de MRDH op dat moment de vervoersautoriteit is) daarin negatief besluit. Wat 
de SGP betreft zou dit eerder ter discussie gebracht moeten worden, zodat er meer tijd is te anticiperen 
op een eventuele negatieve beoordeling door de MRDH. Het aanbod van bussen dient aangepast te 
worden aan het aanbod van de klant. Aan lege bussen heeft niemand iets, beter kan dan de frequentie 
opgevoerd worden op de tijden dat de bussen overladen vol zijn, en kunnen op andere momenten 
kleinere bussen worden ingezet. 
 
De SGP-fractie is blij dat per eind 2014 alle bushaltes die daarvoor in aanmerking kwamen zijn 
aangepast voor mensen met een beperking. 
 
Ons standpunt inzake de tramplusverbinding is ongewijzigd. Daarover kunnen we kort zijn. 
 
Milieu 
De lucht- en geluidkwaliteit en de staat van het milieu in het algemeen in Ridderkerk blijft een punt van 
aandacht. De ruime aandacht voor Duurzaamheid en Luchtkwaliteit en geluid in het collegeprogramma is 
veelbelovend. Onder duurzaamheid heeft het college 12 concrete acties ondernomen die allemaal dit 
jaar of volgend jaar worden gestart. De 3 actiepunten met betrekking tot luchtkwaliteit en geluid steken 
daar een beetje schril tegen af. Hoewel wij de acties voor het dichten van het laatste gat in het scherm 
langs de A16 van harte ondersteunen, vragen wij ons af of op dit terrein niet meer gedaan kan worden. 
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Natuurlijk blijft Ridderkerk gegeven haar ligging op een kruispunt van twee drukke snelwegen kwetsbaar 
op het punt van luchtkwaliteit en geluid, maar had het college in dit kader bijvoorbeeld ook niet iets 
kunnen doen aan de enorme hoeveelheid vuurwerk die jaarlijks wordt afgestoken met alle gevolgen voor 
het milieu van dien. Of is zij bereid dit alsnog te doen. Uitbreiding van de vuurwerkvrije zones is 
overigens niet alleen goed voor het milieu, maar ook voor de veiligheidsbeleving van de bewoners (en de 
dieren) die zich met het illegale vuurwerk dat tegenwoordig wordt afgestoken vaak terecht onveilig 
voelen. Daarnaast scheelt het ook weer in de opruimwerkzaamheden voor de gemeente de volgende 
dag. Want het uitgangspunt dat iedereen zijn eigen rommel opruimt, zal wel een illusie blijven al zijn er 
wel verbeteringen waar te nemen. Ziet het college mogelijkheden om het opruimen van vuurwerkafval 
door de veroorzakers verder te bevorderen? 
 
Woningbouw 
Momenteel lopen in Ridderkerk nog verscheidene nieuwbouw- of renovatieprojecten. Zeker nu de 
verkoop van huizen weer wat lijkt aan te trekken zal een aantal projecten dat tijdelijk heeft stil gelegen 
wellicht ook weer worden opgepakt. Wat opvalt is dat bij veel van deze projecten Woonvisie een 
belangrijke partner van de gemeente is en lijkt te blijven. Waar wij vorig jaar nog de verwachting 
uitspraken dat de wisseling van de wacht bij woonvisie geen consequenties zou hebben voor lopende 
afspraken hebben we afgelopen jaar moeten constateren dat dit wel het geval is geweest, hetgeen er 
voor heeft gezorgd dat de relatie met Woonvisie in achterliggende periode serieuze averij heeft 
opgelopen.  
Daarnaast blijft een evenwichtig woningvoorraad wat de SGP betreft essentieel voor Ridderkerk. 
Evenwicht in woningen voor jongeren en ouderen. Evenwichtig binnen de regio waar het gaat om de 
voorraad sociale woningen. Het lijkt maar niet te lukken de voorraad verouderde sociale woningen in 
Ridderkerk terug te dringen. Heeft het college concrete plannen om deze doelstelling in deze 
raadsperiode wel te bereiken?  
Afgelopen jaar zijn binnen de stadregio nog nieuwe woningmarktafspraken gemaakt. Nu het er op lijkt 
dat de stadsregio per 1 juli 2015 of uiterlijk 1 januari 2016 ophoudt te bestaan, rijst de vraag hoe de 
bestaande afspraken worden gecontinueerd? 
 
Naast een aantal nieuwbouwprojecten voor woningen, hebben we in Ridderkerk ook nog een tweetal 
grootschalige ontwikkelingen voor bedrijventerreinen. De SGP-fractie is blij dat de Raad van State 
uitspraak heeft gedaan inzake bedrijventerrein Nieuw-Reijerwaard en dat de provincie een aangepast 
inpassingsplan en dito exploitatieplan nog in oktober in de Statencommissie heeft behandeld en dat deze 
plannen in november in Provinciale Staten zullen worden vastgesteld. Het is nu zaak vaart te maken met 
de ontwikkeling van het bedrijventerrein. Zeker als we ons realiseren dat iedere vorm van vertraging een 
negatieve impact heeft op de grondexploitatie. Nogmaals willen wij benadrukken dat bij de ontwikkeling 
van het bedrijventerrein prioriteit moet wordt gegeven aan de groene buffer achter de huizen aan de 
Rijksstraatweg. 
 
Cultuur, recreatie en sport 
De SGP hecht grote waarde aan cultuur en cultuurhistorie als samenbindende elementen in de 
maatschappij. Ook recreatie en sport kunnen hier aan bijdragen. Met betrekking tot cultuur is de rol van 
de gemeente hoofdzakelijk stimulerend en ondersteunend. De activiteiten zelf dienen voort te komen uit 
particuliere initiatieven. In dit kader is de SGP benieuwd naar de status van het cultuurfonds dat al in 
2012 zou worden opgericht, en waarover in de begroting met geen woord meer wordt gerept. Wat is de 
actuele stand van zaken met betrekking tot dit cultuurfonds? 
 
In een tijdsbestek dat gedomineerd lijkt te worden door overgewicht (ook reeds bij vele jongeren) kan 
niet genoeg benadrukt worden hoe belangrijk het is om voldoende te bewegen. Daarnaast kan een 
gezonde sportbeoefening bijdragen aan de ontwikkeling van jongeren, zowel wel fysiek als mentaal. Om 
dit mogelijk te maken dienen goede faciliteiten en accommodaties beschikbaar te zijn, waarbij er ook 
aandacht is voor ouderen en mensen met een beperking. Naast voldoende bewegen is ook gezond eten 
van groot belang. Waar mogelijk zou de combinatie van voldoende bewegen en gezond eten gezocht 
moeten worden, bijvoorbeeld door bij sportverenigingen en op scholen gezonde snacks zoals fruit te 
promoten. Tevens kunnen initiatieven worden ontplooid om door middel van voorlichting ongezonde eet- 
en drinkgewoonte aan de kaak te stellen en te wijzen op de gevaren die hierin schuilen voor de 
gezondheid.  
 
Lokale economie 
In Ridderkerk mogen wij ons gelukkig prijzen met een groot aantal ondernemingen, van klein tot groot, 
die gezamenlijk een grote bijdrage leveren aan onze locale economie. Alleen al voor de 
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werkgelegenheid die zij creëren, zijn ze van grote waarde voor Ridderkerk. Maar op veel meer terreinen 
van de maatschappij  leveren zij (soms bijna onopgemerkt) hun bijdrage. Tegelijkertijd zien we ook dat 
ondernemers het zwaar hebben  in deze economisch turbulente tijden. Naast de economische crisis is er 
de opkomst van de internetwinkels die de bestaande ondernemer, die vanuit zijn winkel blijft verkopen, 
dreigt te verdringen. Dit is zowel voor de levendigheid van het centrum als voor het winkelaanbod in de 
wijken een zorgelijke ontwikkeling.  Hoewel duidelijk is dat de rol van de gemeente in de ondersteuning 
hiervan slechts faciliterende kan en mag zijn, hecht de fractie van de SGP er toch aan, op te merken dat 
deze faciliterende rol van de gemeente optimaal moet zijn. Het is derhalve verheugend om te 
constateren dat de contacten tussen bedrijven en gemeente (vertegenwoordigd door de bedrijven 
contactfunctionaris) de laatste tijd sterk zijn verbeterd en dat het ondernemersplatform een actieve rol 
speelt.  
Vanuit een principieel standpunt is en blijft de SGP-fractie tegen zondagsopenstelling van winkels. De 
zondag is de mens gegeven als een dag waarop men mag rusten. Ook vanuit sociaal oogpunt is een 
rustdag waardevol. Het geeft bij uitstek de gelegenheid om ons werk eens te laten liggen en 
nadrukkelijker om te zien naar elkaar. Dit nog los van het feit dat zondagsopenstelling vaak ten koste 
gaat van de kleine ondernemers die juist aan Ridderkerk nog een eigen karakter geven. 
 
Financiën 
Het jaar 2015 wordt op financieel gebied wederom een "interessant" jaar. Nog los van de vraag of de 
economische crisis nu achter de rug is of niet en welke consequenties de moeizame economische groei 
en achterblijvende inkomensontwikkeling zal hebben voor de gemeente, wordt de gemeente met ingang 
van 1 januari 2015 verantwoordelijk voor een groot aantal zorgtaken. Qua omvang en impact is een 
dergelijke majeure operatie niet eerder voorgekomen. De uitdaging is met dit statement gegeven. Hoe 
houden we de financiën op orde en doen we recht aan de belangen van de bij de drie decentralisaties 
betrokken belanghebbenden?  Gelet op de financiële taakstelling die met de overdracht van taken mee 
komt, is wel duidelijk dat de tijd voor leuke dingen voorbij is en dat er op zorgvuldige wijze moet worden 
toegewerkt naar een evenwicht in inkomsten en uitgaven. Immers een sluitende begroting - zonder inzet 
van de dekkingsreserve - is wat de SGP betreft altijd het uitgangspunt geweest en dat zal het ook blijven. 
Het huidige dekkingsplan bij de begroting 2015 - 2018 lijkt hier nog niet aan te voldoen. Hoewel voor 
2017 een positief begrotingssaldo wordt voorzien, is voor de overige jaren nog steeds de inzet van de 
dekkingsreserve nodig. De SGP fractie wacht de verdere analyse van begrotingsposten die het college 
gaat doen af. Vooralsnog lijkt het nu voorziene tekort voor 2018 van € 323.000 een stevige uitdaging en 
lijken structurele maatregelen onontkoombaar. Mocht het inderdaad zo zijn dat verdergaande 
maatregelen nodig zijn om de financiën gezond te houden, dan willen wij reeds nu alvast aangeven waar 
bij het zoeken van mogelijkheden - wat de SGP betreft - niet als eerste gekeken moet worden. Het 
verhogen van de woonlasten is wat de SGP betreft een maatregel die alleen kan worden ingezet als alle 
andere mogelijkheden zijn uitgepunt. De gemeente dient zelf haar financiën op orde te brengen en dit 
niet af te wentelen op de burgers. Daarnaast lijkt qua onderhoud van de buitenruimte de minimale 
ondergrens inmiddels te zijn bereikt. Van diverse kanten bereiken ons berichten dat het huidige 
onderhoudsniveau als te beperkt wordt ervaren. Tenslotte dienen, als het tot bezuinigingen moet komen, 
gerichte keuzes te worden gemaakt en niet de kaasschaafmethode te worden toegepast. 
 
Slot 
Op 6 november zal de gemeenteraad de begroting van Ridderkerk voor 2015 vaststellen. Er is de 
afgelopen maanden en weken veel werk verzet: door de ambtelijke organisatie en het college om de 
begroting samen te stellen en door maatschappelijke organisaties om ons zo goed mogelijk te 
informeren en voorts door de verschillende fracties om daar hun politiek licht over te laten schijnen. Al 
die inspanningen hebben als uiteindelijke doel, het beste voor Ridderkerk. Dat is onze stellige 
overtuiging. Weliswaar vanuit verschillende politieke opvattingen en met soms radicaal verschillende 
inzichten op bepaalde dossiers, maar uiteindelijk allemaal zoekend naar het beste voor Ridderkerk, haar 
inwoners en haar ondernemers. Tegelijk zal een ieder beseffen dat niemand - ook de politiek niet - alle 
zorgen en moeiten waar veel inwoners en ondernemers dagelijks mee geconfronteerd worden, weg kan 
nemen. Eens komt dat moment wel als de nieuwe wereld aanbreekt, die de HEERE heeft beloofd. Naar 
dat moment kijken we met groot verlangen uit. Tot die tijd blijven wij ons, vanuit onze politieke 
overtuiging inzetten voor Ridderkerk. 
 
De SGP wenst in navolging van de betekenisvolle slotzin van de aanbiedingsbrief bij de begroting het 
college van burgemeester en wethouders, de raadsleden, de ambtelijke organisatie en allen die op wat 
voor manier dan ook betrokken zijn bij het reilen en zeilen van en in de gemeente, Gods zegen toe bij de 
drukke, vele en ook zeer verantwoordelijke taken die uitgevoerd mogen worden. 
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Vragen aan het college: 
 

 Is het college bereid met de politie in overleg te gaan om de eerder gehouden politie-roadshows 
te herhalen en regelmatig terug te laten komen? 

 Wil het college in overleg treden met maneges en eigenaren van paarden over het opruimen van 
paarden uitwerpselen? 

 Ziet het college mogelijkheden om binnen de huidige middelen de kwaliteit van de buitenruimte 
verder te verhogen? Zo niet kan het college dan garanderen dat het niet slechter zal worden dan 
dat het nu is? 

 Ziet het college mogelijkheden de vuurwerkvrije zones verder uit te breiden bij winkels, 
verzorgingstehuizen en kerken? Welke mogelijkheden ziet het college om bij burgers het 
opruimen van het eigen vuurwerkafval nog verder te stimuleren? 

 Zijn er momenteel concrete plannen die tot een daling van de voorraad verouderde sociale 
woningen zullen leiden? 

 Hoe worden de woningbouwafspraken die binnen de stadsregio zijn gemaakt geborgd als de 
stadsregio ophoudt te bestaan? 

 Wat is de status van het op te richten cultuurfonds  en welke culturele activiteiten zijn inmiddels 
vanuit dit fonds georganiseerd? 

 
 


